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§ 6 
Yttrande i mål om laglighetsprövning  
Förvaltningsrättens mål nr 302–24 
UTBF 2024/623 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det som sitt yttrande till 
förvaltningsrätten. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
  
Deltar ej 
Linnéa Vinge (SD) avstår från att delta i beslutet. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningsrätten i Stockholm har i ett föreläggande angett att 
utbildningsnämnden ska lämna in ett yttrande som gäller 
överklagande av verksamhetsplan 2024 för utbildningsnämnden. 
  
Utbildningsförvaltningen anser sammanfattningsvis att 
överklagandena ska avslås. Förvaltningen anser att bidragen till de 
fristående verksamheterna beräknas på samma grunder som 
kommunen tillämpar vid fördelning av resurser i egen regi i enlighet 
med bestämmelserna om bidrag på lika villkor. Det överklagade 
beslutet strider såldes inte mot bestämmelserna i skollagen eller 
gymnasieförordningen och överklagandet ska därmed avslås. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det som 
sitt yttrande till förvaltningsrätten samt att beslutet justeras 
omedelbart. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning i 
samverkan med stadsledningskontoret. 
  
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 19 mars 2024. Ärendet har även behandlats 
av utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor vid 
sammanträdet den 20 mars 2024. 
  
Förvaltningens förslag till beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det som sitt yttrande till 
förvaltningsrätten. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
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Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
  
Särskilt uttalande 
Linnéa Vinge (SD) anmäler ett särskilt uttalande enligt följande: 
  

Utgångspunkten i lagen är att samma skolpeng ska gälla för 
skolor i egen respektive enskild regi. I Stockholms stads 
budget för 2023 beslutades att höja skolpengen för gymnasiet 
med 1,8 % för friskolor och 4,1 % för kommunens egna 
skolor. Det beslutet har överklagats och ärendet pågår i 
förvaltningsrätten. 

  
Sverigedemokraterna menar att klaganden framför poänger 
som gör det rimligt att tro att uppräkningen 2023 inneburit 
avsteg från principen om lika villkor och att den egna 
verksamheten då gynnades på bekostnad av fristående 
verksamheter. 
  
Trots att uppräkningen som gjordes 2024 var likvärdig, 
kvarstår skillnaden i ersättningsnivåer i reella tal oaktat att 
den procentuella uppräkningen var densamma. 

 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/623-6 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Yttrande i mål om laglighetsprövning 

 UTBF 2024/623-1 Föreläggande från Förvaltningsrätten i 
Stockholm 
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§ 10 
Heltid som norm  
Remiss från kommunstyrelsen, KS 2023/1139 
UTBF 2023/7027 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
  
Reservationer 
Vice ordföranden Andréa Hedin med flera (M) reserverar sig mot 
nämndens beslut till förmån för eget förslag till beslut som 
redovisas under protokollets rubrik "Förslag till beslut". 
  
Jan Jönsson (L) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för 
eget förslag till beslut som redovisas under protokollets rubrik 
"Förslag till beslut". 
  
Claes Nyberg (C) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för 
eget förslag till beslut som redovisas under protokollets rubrik 
"Förslag till beslut". 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat ett förslag om heltid som norm i 
Stockholm stad till utbildningsnämnden för yttrande. Syftet med 
förslaget är att fler medarbetare ska erbjudas trygga anställningar. 
  
Utbildningsförvaltningen är i huvudsak positiv till förslaget och 
arbetar sedan lång tid tillbaka i enlighet med de intentioner förslaget 
ger uttryck för. Det har skett en stadigt positiv utveckling där en allt 
större andel av förvaltningens medarbetare har en anställning på 
heltid. Över 90 procent av förvaltningens anställningar är idag på 
heltid och andelen förväntas öka ytterligare över tid. 
  
Av förslaget framgår att det efter den 1 juli 2024 inte längre bör 
vara möjligt att göra deltidsanställningar, men att förvaltnings-
chefen kan medge undantag. Förvaltningen bedömer att det inte är 
praktiskt möjligt eller lämpligt att i en så pass stor verksamhet som 
utbildningsförvaltningen villkora att undantag enbart ska hanteras 
av förvaltningschefen. Förvaltningen föreslår istället att 
förvaltningen bör få i uppdrag att utforma lokala anvisningar om 
formerna för och när deltidsanställningar ska kunna göras i enlighet 
med de mål som fullmäktige fastställt. 
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Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom avdelningen för personal och 
kompetensförsörjning i samverkan med grundskoleavdelningen och 
gymnasieavdelningen. 
  
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 19 mars 2024. Ärendet har även behandlats 
av utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor vid 
sammanträdet den 20 mars 2024. 
  
Förvaltningens förslag till beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Vice ordföranden Andréa Hedin med flera (M), Jan Jönsson (L) och 
Claes Nyberg (C) föreslår att utbildningsnämnden beslutar enligt 
Moderaternas (M), Liberalernas (L) och Centerpartiets (C) förslag 
till beslut enligt följande: 
  

1. Att delvis godkänna förslaget till beslut. 
2. Att avstyrka förslaget om att alla tjänster som 

utannonseras ska som norm vara på heltid. 
3. Att därutöver anföra följande: 

  
Stadens förmåga att attrahera och behålla kompetent och 
skicklig personal är avgörande för kvalitén i den välfärd och 
service som erbjuds stockholmarna. Vi instämmer i att goda 
anställningsvillkor är en viktig del i arbetet med att stärka 
staden som arbetsgivare och här kan heltid som norm spela en 
betydelsefull roll. En norm kring heltidsanställningar är i stor 
utsträckning positiv men det finns problem att ta hänsyn till i 
implementeringen av förslaget. Vi vill framförallt lyfta att det 
finns de som vill söka deltidstjänster och som med nuvarande 
förslag riskerar att inte söka utannonserade tjänster. 
  
Stadsledningskontoret konstaterar att förslagen kommer att 
innebära ekonomiska konsekvenser på kort sikt och att detta 
behöver hanteras inom ram – även kostnader som kan uppstå 
på längre sikt kommer att behöva hanteras inom ram. Givet 
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att personalkostnader utgör en stor del av stadens kostnader är 
det av stor vikt att kostnadsutvecklingen och verksamheters 
dimensionering bevakas noggrant för att undvika svårigheter 
att hålla budget. 
  
Vi vill också framhålla att heltid som norm inte får innebära 
ett förbud mot deltid framgent, vilket initiativärendet antyder. 
En norm tillåter undantag och stadens personalpolitik måste 
tillåta viss flexibilitet, dels utifrån verksamheternas skiftande 
behov men också utifrån arbetstagares behov. Det är också 
viktigt att tjänster som i praktiken utgör deltid inte blir 
artificiella heltidstjänster till följd av politiska beslut. Vi ser 
en risk i att rekryteringar som hade kunnat bidra positivt till 
en verksamhets kvalitet uteblir om inga deltidsanställningar 
ska kunna göras efter 1 juli 2024. Normen om heltid ska vara 
just en norm och vi motsätter oss därför ska-krav om att inga 
deltidsanställningar ska kunna göras från och med nämnda 
datum. 
  
Utbildningsförvaltningen är en omfattande organisation där 
förslaget om att förvaltningschefen kan göra undantag från 
heltid som norm är praktiskt ohanterlig. Förslaget i sin 
nuvarande form behöver ta höjd för den här realiteten, vilket 
det i sin nuvarande form inte gör. Vi vill även framhålla 
funktionshinderperspektivet där det finns sökande där 
möjligheten till deltid är avgörande för att kunna jobba. Det 
aktuella förslaget får inte leda till att möjligheterna till arbete 
för den här gruppen försämras. 
  
Redan i dag, för staden som helhet, har cirka 91 procent av 
medarbetarna tillsvidareanställning på heltid. Vi anser att 
förslaget om att alla tjänster som annonseras ska som norm 
vara heltid utgör politisk detaljstyrning. Det är vår mening att 
annonser för vakanser och lediga tjänster ska utformas 
verksamhetsnära och ge en rättvisande bild av tjänstens 
karaktär och omfattning. Det finns en risk i att missvisande 
annonser påverkar förtroendet för staden som arbetsgivare 
och att söktrycket till lediga tjänster minskar. Vi kan inte nog 
understryka vikten av att utvärdera konsekvenserna av detta 
beslut för stockholmarna, arbetstagarna, verksamheterna och 
huruvida heltid som norm faktiskt leder till bättre kommunal 
service och nöjdare medarbetare. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns två 
förslag till beslut: förvaltningens förslag och ett förslag från Andréa 
Hedin med flera (M), Jan Jönsson (L) och Claes Nyberg (C). 
Förslagen ställs mot varandra och ordföranden finner att nämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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Särskilt uttalande 
Linnéa Vinge (SD) anmäler ett särskilt uttalande enligt följande: 
  

Den offentliga sektorn är Sveriges största arbetsgivare och 
därför är det enligt oss en självklarhet att denna ska gå i 
bräschen för goda villkor på arbetsmarknaden. Som Sveriges 
huvudstad har Stockholm en viktig roll i att föregå med gott 
exempel på en arbetsgivare som erbjuder bra villkor där 
heltid som norm är ett sådant. Förslaget är glädjande då heltid 
som norm är en del av Sverigedemokraternas 
kommunalpolitiska inriktning. 
  
Vi tror dock att ärendet skulle vara betjänt av ett 
förtydligande vad gäller de som vill jobba men av olika skäl 
inte kan jobba heltid. Vi ser att det finns en risk att personer 
som inte kan jobba heltid i praktiken stängs ute från att söka 
många kommunala jobb så som heltidsnormen beskrivs i 
ärendet. Dessa personer måste också ha en chans att 
välkomnas som medarbetare utan att heltidsambitionen 
kommer på skam. 
  

Ersättaryttrande 
Frida Bondesson (KD) anmäler i form av ett ersättaryttrande att hon 
ansluter sig till vice ordföranden Andréa Hedin med flera (M), Jan 
Jönsson (L) och Claes Nybergs (C) förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2023/7027-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Heltid som norm  

 UTBF 2023/7027-1.1 Kopia av godkänt tjänsteutlåtande: KS 
2023/1139 Tjänsteutlåtande 
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§ 11 
Stockholms stads program för idrott, motion och 
friluftsliv 2024–2028  
Remiss från kommunstyrelsen, KS 2023/1303 
UTBF 2024/166 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
  
Reservationer 
Vice ordföranden Andréa Hedin med flera (M) reserverar sig mot 
nämndens beslut till förmån för eget förslag till beslut som 
redovisas under protokollets rubrik "Förslag till beslut". 
  
Jan Jönsson (L) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för 
eget förslag till beslut som redovisas under protokollets rubrik 
"Förslag till beslut". 
  
Claes Nyberg (C) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för 
eget förslag till beslut som redovisas under protokollets rubrik 
"Förslag till beslut". 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat ”Stockholms stads program för 
idrott, motion och friluftsliv 2024 – 2028” till utbildningsnämnden 
för yttrande. Programmet omfattar och berör alla nämnder och 
bolag i staden. Målsättningen är att främja folkhälsan och minska 
hälsoskillnaderna genom att öka den fysiska aktiviteten. 
  
Förvaltningen ställer sig positiv till programmet och delar bilden av 
att skolan spelar en central roll i att främja fysisk aktivitet bland 
barn och ungdomar. Detta gäller särskilt barn i resurssvaga familjer 
eller bosatta i områden där tillgång till aktiviteter är bristfällig. 
Inom ramen för förvaltningens ansvar och i samverkan med andra 
förvaltningar pågår en mängd insatser för att främja fysisk aktivitet 
och rörelse bland barn och ungdomar. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
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Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samverkan med 
gymnasieavdelningen och avdelningen för ekonomi och styrning. 
  
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 19 mars 2024. Ärendet har även behandlats 
av utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor vid 
sammanträdet den 20 mars 2024. 
  
Förvaltningens förslag till beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Vice ordföranden Andréa Hedin med flera (M), Jan Jönsson (L) och 
Claes Nyberg (C) föreslår att utbildningsnämnden beslutar enligt 
Moderaternas (M), Liberalernas (L) och Centerpartiets (C) förslag 
till beslut enligt följande: 
  

1. Att överlämna följande beslut till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Att kommunstyrelsen ger idrottsförvaltningen i 
uppdrag att återkomma med ett mer genomarbetat 
program i samverkan med idrottsrörelsen med tydliga 
tillvägagångssätt att mäta och följa upp de utsatta 
målen. 

3. Att därutöver anföra: 
  
Centerpartiet, Liberalerna, Moderaterna och 
Kristdemokraterna anser att Stockholms stads program för 
idrott, motion och friluftsliv 2024-2028 har för många brister 
i både framtagandet av programmet samt i programmets 
innehåll. Vi yrkar på återremiss och det grundas i huvudsak 
på följande: 
  
Ett program som utgår och ger direktiv till idrotten och 
friluftslivet i Stockholm måste tas fram tillsammans med 
stockholmsidrotten och dess aktörer inom friluftslivet. Det är 
de förbund och föreningar som är verksamma i vår stad och 
region som kan sin verksamhet bäst och vet vilka de största 
utmaningarna är. Under den grönblå majoriteten var det här 
en av våra viktigaste prioriteringar, att idrotten i Stockholm 
ska vara med och styra våra inriktningar och mål. Precis som 
vi gjorde vid framtagandet av Strategi för 
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idrottsanläggningar 2022-2026. Det här nya programmet har 
haft ett alldeles för bristfälligt samarbete och dialog med 
idrottsverksamheterna för att ge ett långsiktigt hållbart 
resultat. 
  
Vi vill lyfta vikten av att det i programmet förtydligas att 
verksamhet specifikt för flickor kan få finnas, men inte med 
det huvudsakliga syftet att inte beblanda sig med pojkar. Vi 
delar ambitionen att nå de målgrupper som idag idrottar och 
motionerar i mindre utsträckning, såsom exempelvis unga 
flickor i ytterstadsområden. Men vi vill samtidigt framhäva 
att det även finns pojkar som slås ut när elitismen får prägla 
pojklagen inom idrotten. Det behövs verksamhet även för 
dessa pojkar som annars inte rör på sig i tillräcklig 
utsträckning. 
  
Programmet har även över lag ett föreensidigt fokus på den 
organiserade föreningsidrotten där även andra former av 
motion eller friluftsliv ger rörelse och utveckling för barn och 
ledare där dessa passar bättre för individ, plats och 
sammanhang. Ett utvecklat program behöver hitta en bättre 
balans grundad i en mer utförlig analys än i befintligt skick. 
  
Den absolut största utmaningen för idrotten och möjligheten 
till rörelse och motion för stockholmarna är bristen på 
idrottsanläggningar. Vi har barn som står i kö för att börja på 
sin favoritsport men där våra föreningar inte har möjlighet att 
ta emot fler medlemmar på grund av bristen på tider. Det 
framgår inte i programmet att det är anläggningsbristen som 
är den största utmaningen för stockholmsidrotten och därför 
missar programmet ett av våra huvudmål, att få till fler tider 
och platser för idrott och rörelse. En del av lösningen på 
bristen av idrottsytor är att använda tillgängliga skolors 
idrottshallar i väsentligt större utsträckning än idag. Och på 
den punkten visar inte programmet på en höjd ambition att nå 
maximal tillgänglighet. 
  
Programmet saknar också en tydlig ansvarsfördelning, ansvar 
för uppföljning och tillämpningsanvisningar och tydliga 
indikatorer vilket gör att det inte går att följa upp. Med många 
ansvarstagande parter måste detta vara kristallklart för att veta 
vem som ska göra vad, om insatser genomförts och vilken 
effekt de haft. Det tidigare programmet innehöll tydligare 
skrivningar om ansvar än det nya men även det hade brister i 
möjligheten att utvärdera/följa upp som borde täppas till 
nu.  Det var också den främsta kritiken mot det nu gällande 
programmet i de workshops som staden höll. 
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Vi önskar även att åldern på den prioriterade målgruppen 
”socioekonomisk status” ändras från 13-20 år till 7-20 år. Vi 
vet av erfarenhet att barn dras in i kriminella miljöer tidigt i 
livet. 13 år är därför alldeles för sent att börja prioritera dessa 
barn i riskzon. Överallt annars betonas vikten av tidiga 
insatser, och det bör även gälla inom idrotten. Om vi ska göra 
insatser för att hålla våra barn borta från kriminalitet genom 
ett aktivt idrottsliv så måste vi börja tidigare, något som 
föreningslivet redan är rustat för då det ligger inom deras 
ordinarie verksamhet. 
  
Flera insatser som beskrivs i programmet är kortsiktiga och 
har en motverkande effekt för föreningslivet att kunna 
utvecklas. Insatser och stöd måste utgå ifrån idrottens 
egenvärden, inte idrottens mervärden för att kunna få den 
effekt politiken vill uppnå, dvs att barn inte ska rekryteras till 
kriminella miljöer, generera en bättre folkhälsa och ge bättre 
skolresultat. Barn och unga och deras ledare idrottar och 
engagerar sig främst i en förening för att de tycker att det är 
kul, inget annat. 
  
Vi vet hur viktigt förenings- och ledarutbildning är för en 
hållbar och långsiktig verksamhet. Ändå föreslås insatser som 
endast kan genomföras av antingen bara mycket stora 
föreningar med anställd personal eller aktörer specialiserade 
på bidragsverksamhet. Detta är kortsiktigt då inga nya lokala 
organisationer, varken i skola eller i stadsdel, bildas och i 
värsta fall motverkas. 
  
Programmet använder andel som nyckeltal i stället för antal 
vid jämställdhetsmätning på våra idrottsplatser. Detta tycker 
vi är felriktat då det viktiga måste vara att antalet tjejer ökar 
på våra idrottsanläggningar och i föreningslivet istället för 
endast andelen. Ett positivt utfall ur jämställdhetssynpunkt 
skulle med föreslagen skrivning nås om antalet killar 
minskade som använder en idrottsanläggning, vilket i sig står 
i motsats till målet om fler barn rörelse. Vårt mål måste vara 
att både antalet killar och framförallt antalet tjejer ska öka 
inom idrott och friluftsliv och på så sätt utjämna även 
andelarna. Skrivningarna om jämställdhet är överlag alldeles 
för otydliga i programmet och behöver utvecklas mer för att 
ge effekt och vara möjliga att följa upp. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns två 
förslag till beslut: förvaltningens förslag och ett förslag från Andréa 
Hedin med flera (M), Jan Jönsson (L) och Claes Nyberg (C). 
Förslagen ställs mot varandra och ordföranden finner att nämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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Särskilt uttalande 
Linnéa Vinge (SD) anmäler ett särskilt uttalande enligt följande: 
  

Stockholms stads program för idrott är ett stadsövergripande 
initiativ med målet att förbättra folkhälsan och minska 
hälsoskillnaderna genom ökad fysisk aktivitet. Från och med 
detta år inkluderas även motion och friluftsliv i programmet. 
Dessa aktiviteter utgör en betydande del av 
fritidsaktiviteterna för många invånare, och det är därför 
viktigt att hela staden får tillgång till de satsningar som görs. 
  
För att programmet ska få en bred effekt och nå grupper med 
låg fysisk aktivitetsnivå måste information om medborgarnas 
rättigheter och skyldigheter tydligt kommuniceras ut av 
staden. 
  
Stockholm har otaliga möjligheter för idrott, motion och 
friluftsliv, men det finns en brist på specialidrottshallar och 
träningsytor för vissa sporter. Byggprocessen för nya 
anläggningar tar lång tid, så det är viktigt att effektivisera 
användningen av befintliga anläggningar och hitta tillfälliga 
lösningar där det är möjligt. Dessutom kan 
utomhusanläggningarnas funktionalitet förbättras genom 
uppgraderingar av utrustning och utformning för att passa fler 
målgrupper. 
  
Stadens verksamheter för skolor, öppna förskolor och 
parklekar spelar en viktig roll för att stimulera barn till rörelse 
och lek. Utformningen och storleken på utomhusmiljöerna är 
avgörande för att uppmuntra till aktivitet. Skolornas ansvar 
enligt skolplikten innebär en möjlighet att påverka barnens 
inställning till fysisk aktivitet genom både teori och praktiska 
aktiviteter, vilket är grundläggande för god mental hälsa och 
välmående. 
  
Även om Stockholm erbjuder många möjligheter till idrott 
finns det även områden där utbudet är begränsat. Till exempel 
är möjligheterna att utöva motorsport nästan obefintliga. 
Tidigare har ljudnivåer och avgasutsläpp varit hinder, men 
med den elektrifiering som sker inom sporten öppnas nya 
möjligheter. Motorsporten har historiskt sett lockat många 
unga och vuxna, och det är viktigt att staden tar hänsyn till 
detta och främjar utvecklingen inom området. 
  

Ersättaryttrande 
Frida Bondesson (KD) anmäler i form av ett ersättaryttrande att hon 
ansluter sig till vice ordföranden Andréa Hedin med flera (M), Jan 
Jönsson (L) och Claes Nybergs (C) förslag till beslut. 
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Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/166-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Stockholms stads program för idrott, motion och friluftsliv 
2024-2028 

 UTBF 2024/166-1.2 Program för idrott motion och friluftsliv 
- rotelns ändringsförslag inför remittering 
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§ 12 
Uppföljning för utveckling – ett hållbart system för 
samlad kunskap om villkoren för barn och elever med 
funktionsnedsättning i förskola och skola (SOU 2023:95)  
Remiss från kommunstyrelsen, KS 2024/227 
UTBF 2024/1152 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat ”Uppföljning för utveckling – ett 
hållbart system för samlad kunskap om villkoren för barn och elever 
med funktionsnedsättning i förskola och skola ” (SOU 2023:95) till 
utbildningsnämnden för yttrande. I betänkandet konstateras att 
många barn och elever med funktionsnedsättning inte ges den 
trygghet, det stöd och de goda förutsättningar de har rätt till inom 
sin utbildning. 
  
Utredningen har valt att lägga fram förslag inom fyra områden som, 
tillsammans, är ämnade att skapa en sammanhållen 
uppföljningsmodell. Förslagen innebär förtydligande av 
myndigheters ansvar, skapandet av tydliga definitioner och mått, en 
samlad analys och ökat stöd till forskning. 
  
Utbildningsförvaltningen ställer sig bakom utredningens förslag. 
Kunskapen om barn och unga med funktionsnedsättning, deras 
förutsättningar i skolväsendet och möjligheten till likvärdig och god 
utbildning är ett område som vi behöver mer kunskap och forskning 
kring. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samråd med 
gymnasieavdelningen. 
  
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 19 mars 2024. Ärendet har även behandlats 
av utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor vid 
sammanträdet den 20 mars 2024. 
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Förvaltningens förslag till beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/1152-3 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Uppföljning för utveckling - ett hållbart system för samlad 
kunskap om villkoren för barn som lever med 
funktionsnedsättning i förskola och skola 

 UTBF 2024/1152-2 Uppföljning för utveckling - ett hållbart 
system för samlad kunskap om villkoren för barn och elever 
med funktionsnedsättning i förskola och skola 
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§ 13 
Förslag till ändringar för att öka mobiliteten tidigt i den 
akademiska karriären (U2024/00229)  
Remiss från kommunstyrelsen, KS 2024/191 
UTBF 2024/825 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat utbildningsdepartementets 
promemoria ”Förslag till ändringar för att öka mobiliteten tidigt i 
den akademiska karriären U2024/00229” till utbildningsnämnden 
för yttrande. Förslaget innebär bland annat en utökad möjlighet för 
lärosäten att inrätta så kallade förenade tjänster, det vill säga tjänster 
som kombinerar undervisning eller forskning vid ett lärosäte med 
arbete utanför lärosätet, till exempel som lärare inom grund- eller 
gymnasieskolan. 
  
Utbildningsförvaltningen är positiv till förslaget då det kan öppna 
upp samverkansmöjligheter mellan lärosäten och huvudmän inom 
skolans område som inte är möjliga idag. Disputerade medarbetare 
skulle, om förslaget realiseras och övriga praktiska hinder 
undanröjs, kunna få möjlighet att inom ramen för en anställning 
forska, undervisa på högskola/universitet och samtidigt verka som 
lärare. 
  
Förvaltningen ser samtidigt att flera frågor behöver utredas närmare 
innan förenade anställningar kan inrättas inom förvaltningens 
verksamhetsområde. Det handlar bland annat om anställnings-
förhållanden, arbetsrätt, pensionsfrågor, arbetsmiljö-ansvar med 
mera. Även regelverket för karriärtjänster kan behöva ses över. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom avdelningen för personal- och 
kompetensförsörjning i samverkan med avdelningen för utveckling 
och samordning. 
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Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 19 mars 2024. Ärendet har även behandlats 
av utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor vid 
sammanträdet den 20 mars 2024. 
  
Förvaltningens förslag till beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/825-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Förslag till ändringar för att öka mobiliteten tidigt i den 
akademiska karriären 

 UTBF 2024/825-1.2 Remiss - Förslag till ändringar för att 
öka mobiliteten tidigt i den akademiska karriären 
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§ 14 
Motion om att införa Studieroteam  
Remiss från kommunstyrelsen, KS 2023/1231 
UTBF 2023/7005 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
  
Reservation 
Jan Jönsson (L) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för 
eget förslag till beslut som redovisas under protokollets rubrik 
"Förslag till beslut". 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat motionen ”Motion om att införa 
Studieroteam” av Jan Jönsson (L) till utbildningsnämnden för 
yttrande. I motionen föreslås att de skolsociala teamens uppdrag ska 
utvidgas till att arbeta med beteendestörningar i skolmiljön för att 
stärka elevernas möjlighet till skolframgång och skolans lärande 
uppdrag. Fortsatt föreslås även inrättandet av en ny typ av 
studieroteam. 
  
Förvaltningen vill understryka att trygghet och studiero är ett 
prioriterat område inom Stockholms stads skolor och att stadens 
grundskolor arbetar med området på flera sätt. Arbetet sker 
exempelvis genom tydliga lektionsstrukturer, ledarskap i 
klassrummet och ett aktivt värdegrundsarbete. Många skolor arbetar 
med trygghetsteam och det är inte ovanligt att fritidspedagoger är 
med i klassrummen för att stötta lärarna och för att i vissa fall agera 
på samma sätt som studieroteamen föreslås att göra. 
  
Varje rektor har mandat att besluta om att organisera sin skola 
utifrån det verksamheten är i behov av, så att elever och 
skolpersonal får det stöd de behöver. Behovet kan se olika ut på 
olika skolor och formerna för att främja studieron kan därför behöva 
variera. Förvaltningen anser därför att det aktuella förslaget fortsatt 
bör ligga inom ramen för rektors beslut om den inre organisationen. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
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Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen. 
  
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 19 mars 2024. Ärendet har även behandlats 
av utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor vid 
sammanträdet den 20 mars 2024. 
  
Förvaltningens förslag till beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Jan Jönsson (L) föreslår att utbildningsnämnden beslutar enligt 
Liberalernas (L) förslag till beslut enligt följande: 
  

1. Att avslå förvaltningens förslag till beslut. 
2. Att därutöver anföra följande: 

  
Det är glädjande att utbildningsförvaltningen är så positiva till 
vårt förslag. En väg framåt borde därför vara att ett antal 
intresserade rektorer snarast får möjlighet att testa det 
föreslagna arbetssättet. 
  
Liberalerna vill stärka studieron och tryggheten i skolan. Vi 
föreslår därför att studieroteam som arbetsmodell snarast 
testas som pilotverksamhet i ett par skolor som identifierat 
låg studiero som ett betydande problem. Arbetssättet med 
modellen innebär att studieroteamet hanterar oordning i 
klassrummet och sena ankomster. Syftet med studieroteamet 
är att lärarna inte ska behöva avbryta undervisningen för de 
övriga eleverna samt fånga upp elevens behov och återkoppla 
till föräldrarna, utanför klassrummet.  
  
Av utbildningsnämndens verksamhetsberättelse för fjolåret 
framgår det att antal anmälda kränkningar ifjol uppgick 1 811 
anmälningar. Antalet anmälningar har ökat kontinuerligt de 
senaste åren och var fler än någonsin under 2023. Likaså 
framkommer av elevenkäterna att hälften av eleverna i åk 6 
och åk 8 inte upplever att de kan koncentrerar sig på lärandet 
under lektionerna. Det är viktigt att den rödgröna majoriteten 
gör någonting för att stärka tryggheten och studieron i skolan. 
Hittills lyser initiativen med sin frånvaro. 
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Av utbildningsförvaltningens svar framgår att behovet kan se 
olika ut på olika skolor och formerna för att främja studieron 
kan därför behöva variera. Förvaltningen anser därför att det 
aktuella förslaget fortsatt bör ligga inom ramen för rektors 
beslut om den inre organisationen. 
  
När det gäller vårt förslag om studieroteam vill vi i första 
hand att det ska prövas som pilotverksamhet på ett fåtal 
skolor. Sedan bör möjligheten att sprida arbetssättet till hela 
staden utredas och möjliggöras om utvärderingen av piloten 
blir framgångsrik. Det är viktigt att påminna sig om att också 
skolsociala team en gång i tiden prövades som pilot. Idag 
finns det till och med ett statsbidrag från regeringen för de 
skolsociala teamen. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns två 
förslag till beslut: förvaltningens förslag och ett förslag från Jan 
Jönsson (L). Förslagen ställs mot varandra och ordföranden finner 
att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2023/7005-3 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Motion om att införa studieroteam 

 UTBF 2023/7005-2.1 Motion om att införa Studieroteam 
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§ 15 
Motion om att motverka desinformationskampanjen mot 
socialtjänsten  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, KS 2023/1216 
UTBF 2024/119 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
  
Reservation 
Vice ordföranden Andréa Hedin med flera (M) reserverar sig mot 
nämndens beslut till förmån för eget förslag till beslut som 
redovisas under protokollets rubrik "Förslag till beslut". 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat motionen ”Motverka 
desinformationskampanjen mot socialtjänsten” av Andrea Hedin 
och Sophia Granswed Baat (båda M) till utbildningsnämnden för 
yttrande. Motionen framhåller att desinformationskampanjen mot 
socialtjänsten pågått under flera år och att det inte finns någon 
indikation på att den kommer att upphöra i närtid. Enligt 
motionärerna ska närvaro vid föräldramöten kunna ge en rättvisande 
och korrekt bild av vad socialtjänstens arbete innebär och vad 
lagstiftningen tillåter. 
  
Utbildningsförvaltningen ställer sig positiv till att samverkan mellan 
skola och socialtjänst stärks och delar bilden av att 
desinformationskampanjen har en negativ påverkan på 
socialtjänstens arbete. Förvaltningen vill i sammanhanget lyfta fram 
att det redan idag finns en väl etablerad samverkan på flera områden 
mellan socialtjänst och skola. I alla stadsdelar finns 
samverkansöverenskommelser mellan skola och socialtjänst och 
inom de specifika samverkansgrupperna finns det uppdrag att 
genomföra så kallade dialogmöten med civilsamhället där ett av 
målen är att motverka desinformationskampanjen mot 
socialtjänsten. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Sida 21 (24)



 
 

Utbildningsnämnden 

 
 

Protokoll nr 3/2024 
 

2024-03-27 

Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samråd med 
socialförvaltningen och förskoleförvaltningen. 
  
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 19 mars 2024. Ärendet har även behandlats 
av utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor vid 
sammanträdet den 20 mars 2024. 
  
Förvaltningens förslag till beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Vice ordföranden Andréa Hedin med flera (M) föreslår att 
utbildningsnämnden beslutar enligt Moderaternas (M) förslag till 
beslut enligt följande: 
  

1. Att bifalla motionen i sin helhet samt 
2. Att därutöver anföra: 

  
Socialtjänsten utgör en central del av samhällets stöd till 
människor som befinner sig i utsatthet, inte minst barn och 
unga. Utan socialtjänsten faller en stor del av det skyddsnät 
som många stockholmare behöver och vi vet att ju tidigare 
insatser görs, desto större är sannolikheten att vi kan hjälpa 
både individer och familjer att må bättre. Mot bakgrund av 
detta är det viktigt att människor vågar vända sig till 
socialtjänsten i ett tidigt skede när de upplever att de behöver 
extern hjälp. 
  
Förtroendet för offentliga institutioner, däribland 
socialtjänsten, är idag hotat, bland annat till följd av den 
pågående desinformationskampanj som sker. Motionen ger 
flera förslag på bättre verktyg för att möta 
desinformationskampanjer med fakta och relationsbyggande 
insatser, såsom ökad närvaro av socialtjänsten på 
föräldramöten och införandet av förskolesociala team – en 
länk mellan förskola och familjecentral som ska stötta 
familjer som behöver vägledning. Staden behöver flytta fram 
positionerna i arbetet mot desinformationskampanjer och idag 
tenderar framgångsrika arbetssättet att bli personberoende. 
Motionen ger konkreta förslag på hur det arbetet ska kunna 
utvecklas och förbättras och bör därför bifallas. 
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Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns två 
förslag till beslut: förvaltningens förslag och ett förslag från Andréa 
Hedin med flera (M). Förslagen ställs mot varandra och 
ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/119-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Motion om att motverka desinformationskampanj mot 
socialtjänsten 

 UTBF 2024/119-1.1 Motion om att motverka 
desinformationskampanjen mot socialtjänsten 
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Utbildningsnämnden 

 
 

Protokoll nr 3/2024 
 

2024-03-27 

§ 19 
Borttagen på grund av sekretess  
UTBF 2024/1260 
 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/1260-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Ansökan om att fullgöra skolplikten på annat sätt  

 UTBF 2024/1260-3 Bilaga 1 Ansökan om att fullgöra 
skolplikten på annat sätt 

 UTBF 2024/1260-4 Bilaga 2 Attestation regarding studies in 
Etäkoulu Kulkuri (Kulkuri Online School) 

 UTBF 2024/1260-5 Bilaga 3 Mellanbetyg avseende 
pågående och avslutande kurser läsår 2023/2024  
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